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fدانشگاهدانشگاه a r h i k h t e g a n o n l i n e

غـــذا خوردن را باید یکی از لذت هـــای ابدی و ازلی آدمی 

دانست و اهمیت آن تا جایی است که برخی از دانشگاه ها 

در رشته  های مرتبط آشپزی و آشپزی ملل اقدام به تربیت 

دانشـــجو می کنند یا آشـــپزهای بنامی که شهره جهانی 

دارنـــد. البته غذا همان اندازه که دنیای شـــیرینی دارد، 

در محیط دانشگاهی کشـــور شکل و شمایل متفاوتی به 

خود گرفته و به نظر می رسد بیشتر از اینکه بعد جذابیت 

و شـــیرینی آن به چشم بیاید، بعد دردسرهایش پررنگ تر 

اســـت. اتفاقی که باعث شده تا مقوله غذای دانشجویی 

همیشـــه یکی از مباحث پرچالش مسائل صنفی به شمار 

برود. 

  با رشد ۶۷ درصدی

غذای دانشجویی ۱۰ هزار تومان شد

پیش از آغاز ســـال تحصیلی یکی از موضوعات مهم هم برای 

دانشجویان و هم روسای دانشـــگاه ها، بحث نرخ های جدید 

اســـت. نرخ هایی که براساس آن هر دو طرف ماجرا می توانند 

برنامه ریزی های لازم را برای دخل و خرج خود داشـــته باشند. 

در این میان باید به این مهم هم توجه شـــود که کیفیت پایین 

غذا باعث شـــده تا دانشجویان گاه وبیگاه صف های اعتراضی 

خود را با چیدن ظروف غذا در کف ســـلف یا حیاط دانشگاه به 

گوش مسئولان برسانند؛ از طرف دیگر قیمت تمام شده غذا طی 

ســـال های اخیر با افزایش تورم، بار مالی مضاعفی را بر دوش 

دانشـــگاه ها گذاشته است. باری که البته دانشجویان چندان 

در جریان آن قرار نمی گرفته و نمی گیرند. برای درک بهتر این 

مساله کافی است نگاهی داشته باشیم به نرخ غذای دانشجویی 

برای سال تحصیلی جدید؛ روز گذشته مسعود گنجی، رئیس 

صندوق رفاه وزارت علوم نرخ غذای جدید را اعلام کرد. به گفته او 

غذای دانشجویی در سال تحصیلی جدید در سه سطح قیمتی 

کم هزینه 5 هزار تومانی، متوسط 8 هزار تومانی و پرهزینه 10 

هزار تومانی ارائه می شـــود که نشان می دهد در بخش غذای 

متوسط افزایش 100 درصدی و در بخش پرهزینه هم افزایش 

67 درصدی قیمت را نســـبت به سال گذشته شاهد هستیم. 

باید این مهم را هم در نظر گرفت که ســـال گذشـــته غذایی با 

عنوان کم هزینه در بخشـــنامه سازمان امور دانشجویان وجود 

نداشت، با این حال با یک حساب سرانگشتی می توان نتیجه 

گرفت دانشـــجو در ظرف یک ماه با فرض اینکه هر روز بخواهد 

از غذای سلف استفاده کند، باید در بهترین حالت 300 هزار 

تومان و در کمترین حالت هم 150 هزار تومان برای یک وعده 

غذایی در سال تحصیلی جدید هزینه کند. 

 این رشـــد در مقایســـه با نرخ مصـــوب غذا در ســـال تحصیلی

1401-1400 در بخش غذای با قیمت متوســـط رشـــد 281 

درصدی و برای غذای پرهزینه هم رشد 185 درصدی را تجربه 

می کند. طبیعتا با در نظر گرفتن میزان رشد برای سال تحصیلی 

جدید، باید اعلام کرد سازمان امور دانشجویان کمترین میزان 

اعمال رشد را در نظر گرفته و این مساله به نفع قشر دانشجو و 

البته به ضرر دانشگاه ها تمام خواهد شد. 

  سهم دانشجویان از غذا 

زیر 2۰ درصد باقی  ماند

مسعود گنجی، رئیس صندوق رفاه دانشجویان که صحبت های 

روز گذشـــته او، حکایت از روزهای سخت برای مسئولان برای 

تامیـــن هزینه مورد نیـــاز پخت وپز غذای دانشـــجویان دارد؛ 

درخصوص طـــرح این صندوق برای غذا در ســـال تحصیلی 

جدید گفت: »اجرای طرح های مختلف به تامین زیرساخت های 

مختلف نیاز دارد که متاســـفانه در برخی از دانشـــگاه ها این 

زیرســـاخت ها موجود و در برخی دیگـــر وجود ندارد، از این رو 

اجرای طرح های ما به ســـال آینده موکول شده است. به تمام 

دانشگاه ها گفتیم که زیرساخت ها را آماده کنند، اما به این دلیل 

که بستر آماده نیست، امسال به روال گذشته غذای دانشجویی 

در اختیار دانشجویان قرار می گیرد. طبیعتا ادامه وضعیت فعلی 

واقعا سخت است، اما ما مجبور هستیم تا روشی که امکان پذیر 

است را هرچند که بهترین روش نباشد به مرحله اجرا برسانیم.« 

گنجی گفت: »در طرح جدید به دنبال این هســـتیم که انواع 

گوناگون غذاها در دانشـــگاه ها پخت شود و هر کس با سلیقه 

خود بتواند غذای مورد نظرش را انتخاب کند و درصدی از هزینه 

غذا را خودش بپردازد و مابقی آن را دانشگاه ها بپردازند. البته 

ســـعی می کنیم سهم دانشجو در این طرح کمتر از 20 درصد 

باشـــد. یکی از روش هایی که می تواند به اجرایی شـــدن این 

طرح کمک کند، رســـتوران های خودگردان است. مشکل ما 

این است که سلف های مکمل در تمام دانشگاه ها وجود ندارد، 

در حالی که اگر وجود داشت ما می توانستیم با سلف های مکمل 

این طرح را پیش ببریم.« 

او درباره فواید این طرح  عنوان کرد: »یکی از آثار ایجاد  سلف های 

مکمل در دانشگاه هاســـت، در این سلف ها هر نوع غذایی که 

امکان طبخ دارد و بعدا دانشجو به میل خودش می تواند غذا را 

انتخاب کند. یکی دیگر از موضوعات این است که ارزان بودن 

غذا باعث می شود کیفیت پایین بیاید و اگر کیفیت پایین بیاید، 

دانشجو به جای اینکه 6 یا 10 هزار تومان برای خرید غذا بدهد، 

از بیرون غذا تهیه می کند و غذای بیرون هم که بســـیار گران 

است و حتی اگر بخواهد غذایی باکیفیت دانشگاه را از بیرون 

تهیه کند از حیث هزینه ای به ضرر او خواهد بود. ما می خواهیم 

جلوی این موضوع را بگیریم تا دانشـــجویان ضرری نبینند. از 

طرفی فست فود هم مورد تایید ما نیست.« 

گنجی در همین زمینه افزود: »ما با سلف های مکمل، طرح های 

صندوق را شروع خواهیم کرد. برخی دانشگاه های ما هستند 

که ســـلف ندارند و غذا را از بیرون دانشـــگاه تهیه می کنند. ما 

برای اینکه دانشـــجویی متضرر نشود، به دنبال این هستیم که 

زیرساخت ها را در تمام دانشگاه ها تامین کرده تا بر این اساس 

بتوانیم برنامه مان را اجرایی کنیم.«

 

  باید بودجه غذا به صورت مستقیم 

به دست پیمانکار برسد

با وجود اینکه امسال عملا بنا نیست تغییری در شیوه اجرای 

غذای دانشـــجویی ایجاد شود، اما گنجی درباره تامین مالی 

تغذیه دانشـــجویی در دانشـــگاه ها اینطور گفت: »سازمان 

برنامه وبودجه، مبلغی را برای تغذیه دانشجویی درنظر گرفته 

که تا 3 ماه اول ســـال و 6 ماه دوم سال در اختیار دانشگاه ها 

قرار می دهد. امیدواریم که این روال ادامه داشـــته باشـــد و 

مانند ســـالیان گذشـــته، مبلغی که قرار است به دانشگاه ها 

تخصیص یابد، داده شـــود تا دانشـــگاه ها با مشـــکل مواجه 

نشـــوند و قرار اســـت امروز مبلغ دقیق اعلام شود؛ همچنین 

بناســـت بخشنامه غذای دانشـــجویی و میزان اجاره بها برای 

سال جدید مشخص شود.« 

رئیس صندوق رفاه با اشـــاره به کســـری بودجه سال گذشته 

دانشـــگاه ها در حـــوزه غذا، بیـــان کرد: »دولـــت، تخصیص 

دانشـــگاه ها را به 120 درصد رساند و برای برخی دانشگاه ها 

را بیش از آن چیزی که در ســـال گذشته دیده شده بود درنظر 

گرفت و مشکل را تقریبا حل کرد. معمولا دولت تا آخر سال سعی 

می کند مشکلات دستگاه های اجرایی را حل کند. مساله دیگر 

اینکه فکر و ذکر ما این اســـت که دانشجو بدون غذا نماند و در 

همین راســـتا حتی صندوق های خیریه ای را راه اندازی کردیم 

تـــا افرادی که پول غذا ندارند از ایـــن صندوق کمک بگیرند و 

کارت های تغذیه شارژ شود. دانشجو باید غذای خود را بخورد 

و نباید مشکلی داشته باشد.« 

گنجی درباره نحوه تخصیص بودجه تغذیه تصریح کرد: »از نظر 

من بهتر است که این بودجه به دست صندوق برسد؛ چراکه ما 

می دانیـــم چگونه این بودجه را مدیریت کنیم. در اصل بودجه 

باید به دســـت دانشگاه ها برســـد و اگر این پول را به صندوق 

بدهند ما به میزانی که برای هر دانشگاه نیاز داشته باشیم، آن 

را تخصیص می دهیم. با این کار هر پولی که به دســـت می آید 

به دســـت پیمانکاران می رسد. در برنامه ششم بند پ ماده 65 

این موضوع دیده شده بود اما مجریان صلاح ندیدند که بودجه 

را به صندوق تخصیص دهند، درحالی که اگر بودجه به دست 

صندوق برسد، ما مســـتقیم آن را به پیمانکارانی می دهیم که 

دانشگاه ها با آن قرارداد بستند.«

 

  کسری بودجه 2 هزار میلیاردی 

در آغاز سال تحصیلی

چالش مالی دانشگاه ها برای تامین اعتبار غذا موضوعی نیست 

که تنها مربوط به امســـال باشد. هرچند غذای دانشجویی را 

باید یکی از پرحاشیه ترین مسائل صنفی در فضای دانشگاهی 

دانســـت که تا چندســـال پیش گاه کیفیت پایین و پیدا شدن 

موجودات موذی در ظروف غذا، بهانه ای می شد برای اعتراض 

دانشـــجویی اما بعد از پایـــان همه گیری کرونا و آغاز حضوری 

کلاس های درس، قیمت سرسام آور آن و ناکافی بودن بودجه 

تخصیص یافته صدای روسای دانشگاهی و البته خود متولیان 

نظـــام آموزش عالی را بلند کرده اســـت. به نظر می رســـد گره 

مشکلات مرتبط با غذای دانشجویی با توجه به افزایش تورم، هر 

سال کورتر و شکاف بین کسری بودجه در این بخش هم بیشتر 

می شود. با وجود اینکه بهمن سال گذشته علی خطیبی، معاون 

اداری و مالی وزیر علوم به شیوه ارائه غذای دانشجویی انتقاد 

و اعلام کرده بود اگر بخواهیم همچنان بر همان منوال حرکت 

کنیم، از لحاظ مالی به مشکل برمی خورد، به نظر می رسد امسال 

ایـــن انتقاد رنگ واقعیت به خود گرفته اســـت. به عبارت دیگر 

روز گذشته خطیبی در نشست روسای دانشگاه ها به صراحت 

اعلام کرده بود که با تداوم وضعیت فعلی در حوزه غذا، عملا با 

کسری حداقل 2 هزار میلیارد تومانی روبه رو خواهیم شد، اما 

صحبت های این مسئول جالب تر هم می شود؛ چراکه او گفته 

اگر نتوانیم این شرایط را کنترل کنیم، این مبلغ تا پایان سال به 

4 هزار میلیارد تومان هم خواهد رسید! عددی که قطعا می تواند 

دانشگاه ها را با چالش های جدی در این زمینه روبه رو کند. 

  الگوی جدید غذای دانشجویی

شاید برنامه هفتم

با وجود تکرار دوباره کسری بودجه در حوزه غذای دانشجویی 

و البتـــه اعلام نرخ غذا کـــه در گران ترین قیمت به 10 هزار 

تومان می رســـد، آنچه مسلم است اینکه امسال دانشگاه ها 

نمی تواننـــد براســـاس همان الگوی قبلـــی در حوزه تامین 

غذای دانشـــجویی حرکت کنند. با این حال تغییر مســـیر 

دانشگاه ها در این حوزه از اواخر سال 1400 در دستور کار 

مســـئولان سازمان امور دانشجویان قرار گرفت و این مهم در 

سال گذشته با اعلام سه مدل جایگزین رنگ و بوی جدی به 

خود گرفت. 14 شـــهریور هم مسعود گنجی، رئیس صندوق 

رفاه بار دیگر به این مساله تاکید و اعلام کرده بود: »با توجه 

به اینکه دانشـــجویان نباید از نظر رفاهی به مشکل بخورند، 

بحث غذای دانشـــجویی تمام فکر و ذکـــر برنامه ریزان این 

ســـازمان را به خود مشغول کرده و به همین دلیل الگوهایی 

را طراحی کرده و مورد بررسی قرار می دهیم تا ان شاءالله در 

آینده شاهد رفاه بیشتر دانشجویان باشیم.« اما واقعیت این 

است که غذای دانشجویی امسال هم بناست بر همان پاشنه 

قدیمی برای دانشـــگاه ها بچرخد. هرچند که رضا صابری، 

معاون حقوقی وزیر علوم روز گذشـــته در اجلاس روســـای 

دانشـــگاه ها وعده جدیدی با تقاضا از مسئولان دانشگاهی 

و اساتید و مسئولان آموزش عالی، از مسیر جدید برای تغییر 

وضعیت غذای دانشـــجویی صحبت کـــرده بود. به گفته او، 

باید بـــا رایزنی و تعامل با نمایندگان مجلس، شـــیوه توزیع 

غذا دانشـــجویی را از طریق اصلاح آن در برنامه هفتم دنبال 

کنند؛ موضوعی که البته مشـــخص نیست چقدر به واقعیت 

نزدیک شـــود و حتی درصورت گنجاندن آن در برنامه هفتم، 

تا چه میزان امکان اجرایی شـــدن داشته باشد. 

با این حال نمی توان از کنار این مســـاله هم به راحتی گذشت 

که طبیعتا با افزایش هزینه ها برای دانشـــگاه ها در بخش های 

مختلـــف و همچنین عدم تخصیـــص بودجه کافی به موضوع 

تغذیه، تامین چهار قلم اساسی برای دانشگاه ها و در یک کلام 

همکاری با پیمانکاران سخت تر می شود؛ موضوعی که ماحصل 

آن کاهش کیفیت غذا خواهد شد. هرچند نمی توان از هزینه 

پایین غذای دانشـــجویی از سال جدید به راحتی گذشت، اما 

پایین نگه داشتن دستوری قیمت این بخش به معنای کاهش 

محسوس کیفیت غذا خواهد بود، موضوعی که می تواند خود 

جرقه ای برای برگزاری مشـــکلات صنفی عدیده ای در فضای 

دانشگاهی کشور شود. 

زهرارمضانی-فاطمهطاریبخش
گروه دانشگاه 

مهدی واحدی، معاون دانشـــجویی علامه طباطبایـــی درباره وضعیت تغذیه 

دانشـــجویی دانشگاه در آستانه آغاز ســـال تحصیلی بیان کرد: »مقدمات این 

موضوع و هر چیزی که ممکن است، مانند قرارداد پیمانکار و خرید وسایل و... 

تمهید شـــده اســـت. تمام تلاش ما این است که با حفظ وضعیت کیفی غذای 

دانشگاه ، اگر شرایط اجازه دهد به سمت بهبود کیفیت پیش برویم؛ با این حال 

ملاحظاتی در ارتباط با تغذیه دانشجویی در سراسر دانشگاه های کشور وجود 

دارد که موضوع بسیار مهمی است و آن هم گران تمام شدن غذاهای دانشجویی 

برای دانشگاه ها است و در اشکال مختلف طبخ و توزیع غذا این موضوع وجود 

دارد. در هر صورت هزینه تمام شـــده غذا هزینه بالایی اســـت و آنچه که دولت 

اختصاص می دهد کفایت نمی کند.« 

واحدی گفت: »گذشته از این موضوع که یارانه دولتی کفاف می دهد یا نه، ما 

باید به سمت پررنگ تر کردن و بیشتر کردن نقش دانشجویان در موضوع تغذیه، 

حرکت کنیم. یعنی بتوان راه هایی را پیدا کرد تا دانشجویان در مسیر طبخ و توزیع 

غذا حضور داشته باشند. نکته دوم این است که سهم پرداختی دانشجویان ناچیز 

است و پرداخت 6 هزار تومان مبلغ بسیار اندکی محسوب می شود؛ در حالی که 

به طور متوسط، قیمت تمام شده ناهار 70 تا 80 هزار تومان است.« 

او با اشاره به اینکه انتظار می رود سهم دانشجو و مصرف کننده نهایی به 15 الی 

20 درصد برسد، عنوان کرد: »این مبالغ می تواند در برگشت به سیستم مالی، 

کمک کننده باشد. نکته دیگر اینکه وقتی غذا را به قیمت ناچیز ارائه دهیم، در 

آن اسراف می شود و حتی می بینیم که برخی اوقات دانشجو غذا را رزرو می کند 

امـــا گرفتن آن برای فرد اهمیت ندارد. در موضوع تغذیه باید به ســـمت پررنگ 

کردن سهم دانشجویان پیش برویم.« 

معاون دانشـــجویی دانشـــگاه علامه طباطبایی با تاکید بر اینکه ادامه دادن و 

مســـیر فعلی تقریبا جزء سخت ترین و دشوارترین انتخاب هاست، توضیح داد: 

»در حقیقت به قدری قیمت تمام شده و تورم بالا رفته که دانشگاه ها نمی توانند 

این مسیر را ادامه دهند. امروز اگر بررسی درخصوص دانشگاه های بزرگ کشور 

داشـــته باشیم، باید عنوان کرد تقریبا تمام دانشگاه ها در حوزه تغذیه، بدهکار 

هستند و این بدهکاری با مبالغ کلان چندده میلیاردی است. چنین مساله ای 

نشان می دهد که مسیر فعلی، مسیر معیوبی است و نیاز به باز اندیشی و بازبینی 

دارد و ادامه مسیر دشوار به نظر می رسد.« 

واحدی افزود: »هرچند می بینید دانشگاه ها این فشار را تحمل کردند و به صورتی 

سال گذشته را به اتمام رساندند و سال پیش رو را نیز بالاجبار باید 

پشـــت سر بگذارند، اما باید به این موضوع دقت کرد که چنین 

چالشی، به دیگر موضوعات دانشگاه آسیب می زند. یعنی به 

جای اینکه دانشگاه ها به عنوان مراکز علمی به ماموریت های 

تربیتی خود بپردازد و هزینه ها و بودجه های خود را در حوزه های 

ماموریتی خود هزینه کنند، ناگزیر هستند تا از بودجه حوزه های 

فرهنگی و پژوهشـــی و بعضا آموزشـــی و سایر بخش هایی که 

تناسب بیشتر و مستقیمی با ماموریت ها دارند، بزنند و به حوزه 

رفاهیـــات اختصاص دهند. اما امور رفاهی اصلا جزء ماموریت های 

دانشگاه ها نیست و اقدام اولیه ای برای این است که ماموریت های پژوهشی و 

فرهنگی و آموزشی در دانشگاه قرار بگیرد.« 

او با اشاره به اینکه دغدغه برخی از روسای دانشگاه ها تامین بدهی های تغذیه 

است گفت: »طرح صندوق که روی آن کار می شود، درواقع این دو مجموعه به 

این فکر می کنند که چگونه به فضای آموزش عالی کشور کمک کنند تا فضای 

متعادلی ایجاد شود که هم دانشجویان از خدمات رفاهی بهره مند باشند و هم 

دانشگاه ها سهم خود را به اندازه معقولی کاهش دهند و فضای تنفس مالی برای 

دانشگاه ها ایجاد شود که به ماموریت های خود بیشتر فکر کنند. تا پخته شدن 

و نهایی شدن این طرح زمان لازم است و چندماهی باید به بحث گفت وگو و نقد 

گذاشته شود و گریزی از این طرح نیست و باید به این سمت رفت.« 

معاون دانشجویی دانشـــگاه علامه طباطبایی درخصوص سلف های مکمل و 

ایجاد آن در دانشگاه افزود: »ما متاسفانه از آن دست دانشگاه هایی 

هســـتیم که سلف مکمل نداشتیم و از گذشته هیچ گاه چنین 

چیـــزی مطرح نبوده اســـت. البتـــه اخیرا مـــا وارد رایزنی با 

مجموعه ای  خصوصی شده ایم که علاقه مند است در دانشگاه 

رستورانی را بسازد و تجهیز کند. مقدمات این موضوع را پیش 

برده ایم اما جزئیاتـــی در بندهای مختلف قرارداد وجود دارد 

که باید آن را نهایی کنیم و طبیعتا تا به ســـرانجام رسیدن این 

موضوع سال پیش رو و ترم ابتدایی را قطعا بدون داشتن چنین 

رســـتورانی به پایان خواهیم رساند؛ هرچند شاید در سال 1403 

بتوانیم این رســـتوران را به بهره برداری برســـانیم که حق انتخاب دانشجو را نیز 

افزایش می دهد.« 

واحدی درخصوص نحوه تامین مالی و گردش رستوران یا سلف مکمل بیان کرد: 

»رستوران مکمل با شکل BOT که ساخت و تجهیز آن توسط بخش خصوصی 

انجام می شـــود و بعد از دوره چندساله ای که عملا هزینه های بهره برداری آن 

تامین می شود، می تواند برای هر دو طرف سود داشته باشد. به عبارت دیگر در 

چنین رستوران هایی زمین را دانشگاه در اختیار پیمانکار قرار می دهد. از طرف 

دیگر دانشگاه طبق فرمولی به دانشجو یارانه می دهد و دانشجو می تواند با این 

یارانه بدون پرداخت ریالی غذا بخورد. این در واقع بستری را فراهم می کند که 

از هر نظر و زاویه ای که به آن نگاه شـــود، بســـیار خوب خواهد بود.« او با اشاره 

به اینکه در تامین مالی اصل موضوع این اســـت که تغذیه دانشجویی سرجای 

خـــود قرار بگیرد، گفت: »اینکه متولی آن صندوق باشـــد یا خود دانشـــگاه ها 

تفاوتی ندارد اما این تقاضای صندوق نشان از مشکلی دارد. این مشکل نیز در 

عمل به این صورت اســـت که در دانشگاه ها، تقریبا تمام دانشگاه های کشور، 

اولویت هایی در پرداخت ماهانه وجود دارد. از جمله حقوق و دســـتمزد که بعد 

از پرداخت این ســـهم، مقدار ناچیزی از بودجه باقی می ماند چراکه 94 درصد 

صرف حقوق می شـــود و مابقی آن باید در حوزه رفاهیات، حوزه های فرهنگی و 

مسائل پژوهشی و حق التدریس اساتید هزینه شود که عملا بستر گسترده ای 

برای درصد باقی مانده خواهد بود.« 

معاون دانشجویی دانشگاه علامه طباطبایی اظهار داشت: »درنتیجه مسئولان 

دانشگاه ها ناگزیر هستند اولویت بندی کنند که همین باعث ناترازی های مالی 

می شـــود و  زمانی ممکن است تغذیه دانشجویی مهجور بماند. به همین خاطر 

به نظر می رســـد اگر ردیف بودجه تغذیه دانشجویی، استقلالی داشته باشد و 

در اختیـــار نهادی مانند صندوق قرار بگیرد که براســـاس قائده ای توزیع کند، 

وضعیت بهتر می شـــود. حتی می توان بودجه را به صورتی تخصیص دهند که 

اجازه هزینه کرد آن در سایر زمینه ها فراهم نباشد.« 

واحدی خاطرنشان کرد: »البته ما معاونان دانشجویی به این علاقه مند هستیم که 

دولت اجازه دهد تا حسابی را معاونت های دانشجویی با نظارت ریاست دانشگاه 

و بخش مالی داشته باشد، تا از این طریق یارانه ها و بودجه های حوزه رفاهی به 

این حســـاب بیاید و در این حوزه هزینه شود. البته این پیشنهادی بود که وزیر 

وقت در سال 97 داد اما به تصویب نرسید و پیشنهاد صندوق نیز در این راستا 

است؛ چراکه بودجه های رفاهی در جای خودش تخصیص داده نمی شود.«

معاون دانشجویی علامه طباطبایی: 

دانشـــگاه های بزرگ در حوزه تغذیه بدهکار هستند

معاون اداری و مالی وزیر علوم در نشست روسای دانشگاه ها خبر داد

چالش 2 هزار میلیاردی بودجه تغذیه در آغاز سال تحصیلی
        گران ترین غذای دانشجویی: ۱0 هزار تومان    سهم دانشجویان از مبلغ غذا زیر 20 درصد باقی  ماند  


